
PROTOKÓŁ Nr LXVI/2023

z Sesji Rady Miasta Szczecinek w dniu 23 listopada 2023 r.
pełna relacja audio-video z sesji RM dostępna na stronie BIP Urzędu Miasta Szczecinek 

https //www hdsystem pl/fms/video/mdex php'?streamName=szczecmekses

Ustawowy skład Rady Miasta Szczecinek 21 radnych

Obecnych 18 radnych, według załączonej listy obecności

Nieobecni radni Paulina Peciak-Nazarewska, Andrzej Grobelny, Jerzy Dudź

Rozpoczęcie Sesji Rady Miasta Szczecinek: godz.: 9:00.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- przywitała zebranych,

- stwierdziła prawomocność obrad i wymagane kworum,

- otworzyła LXVI sesję RM, przedstawiając porządek obrad

1 Otwarcie sesji

2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 21 09 2023 r i 26 10 2023 r

3 Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta Szczecinek na 2023 rok

4 Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Szczecinek na lata 2023-2035

5 Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

6 Uchwała w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich części związanych 

z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w zakresie opieki hospicyjnej

7 Uchwała w sprawie zobowiązania Burmistrza Miasta Szczecinek do indywidualnego określania szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, którzy wystąpią 

z żądaniem sprzedaży na podstawie art198g ust 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r o gospodarce 

nieruchomościami

8 Uchwała w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie 

wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych

9 Uchwała w sprawie wydzierżawienia na czas oznaczony nieruchomości będących własnością Miasta Szczecinek

10 Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek

11 Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028

12 Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028

13 Uchwała w sprawie szczegółowych zasad zwrotu wydatków za posiłek z dowozem
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14. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia Dziennym Domu 

Pomocy „Złota Jesień” dla osób starszych i niepełnosprawnych w Szczecinku.

15. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024-2026.

16. Uchwała w sprawie: Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szczecinku.

17. Uchwała w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia w formie klubu samopomocy pod nazwą „Klub Seniora” 

w Szczecinku oraz nadania mu Statutu.

18. Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta Szczecinek.

19. Uchwała w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu 

napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji.

20. Uchwała w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, położonym na terenie miasta 

Szczecinek, w związku z dofinansowaniem inwestycji z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

21. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Miasta Szczecinek.

22. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

23. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „S11- 

Leśna” w Szczecinku.

24. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu „Kilińskiego” w Szczecinku.

25. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego miasta Szczecinek.

26. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Armii Krajowej-2” w Szczecinku.

27. Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „28 Lutego IM” w Szczecinku.

28. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Pilska-3" w Szczecinku.

29. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Komunalnego Centrum Usług Wspólnych w Szczecinku.

30. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana P.S. na działania Komendanta Straży Miejskiej w Szczecinku.

31. Uchwała w sprawie umorzenia postępowania skargowego w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Szczecinek.

32. Informacja dotycząca wyznaczenia podmiotów zobowiązanych do przyjęcia skazanych w celu wykonywania prac 

społecznych w 2024 r.

33. Informacja dotycząca wyznaczenia podmiotów zobowiązanych do przyjęcia osób nieletnich w celu wykonywania 

prac społecznych w 2024 r.

34. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta.

35. Informacje Przewodniczących Komisji o działalności Komisji nie objętej tematyką sesji.

36. Informacja z działalności Burmistrza Miasta.

37. Pytania radnych w sprawach bieżących kierowane do Burmistrza.

38. Wnioski i oświadczenia radnych.

39. Zakończenie sesji.
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Ad.2
Przyiecie protokołu z sesn z dnia 21 09 2023 r

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- protokół był wyłożony w Biurze Rady Miasta i w Biuletynie Informacji Publicznej,

- w związku z brakiem uwag do protokołu, przystąpiła do głosowania nad mm

W głosowaniu lawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” przyieła protokół z dnia 21 09 2023 r

Przyiecie protokołu z sesn z dnia 26 10 2023 r

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- protokół był wyłożony w Biurze Rady Miasta i w Biuletynie Informacji Publicznej,

- w związku z brakiem uwag do protokołu, przystąpiła do głosowania nad mm

W głosowaniu lawnym Rada Miasta lednogłośme 18 głosami „za" przyieła protokół z dnia 26 10 2023 r

Ad.3.
Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta Szczecinek na 2023 rok

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta 14 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” podieła uchwałę

Nr LXVI/596/2023
w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta Szczecinek na 2023 rok.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.4.
Uchwała w sprawie zmiany wieloletmei prognozy fmansowei Miasta Szczecinek na lata 2023-2035

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
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Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 14 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się11 podjęła uchwałę:

Nr LXVI/597/2023
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Szczecinek na lata 2023-2035.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.5.
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,

- nadmienił, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji była obecna grupa szczecineckich przedsiębiorców, 

wyjaśnień udzielał Pan Burmistrz, Pani Dyrektor Wydziału Finansowego,

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

Joanna Pawłowicz Wiceprzewodnicząca Rady Miasta:

- Szanowni Państwo, Szanowna Rado, wczoraj byłam na posiedzeniu Komisji Ekonomiczno-Budżetowej. 

Rzeczywiście, duża grupa przedsiębiorców przybyła na tę komisję. Muszę przyznać, jak długo jestem radną, 

to chyba po raz pierwszy przedsiębiorcy przyszli bardzo zaniepokojeni faktem, że właśnie dzisiaj, wg tego 

projektu, który będziemy uchwalać, który obecnie procedujemy, proponowane stawki podatku od 

nieruchomości są na poziomie maksymalnych stawek.

- Rozmawialiśmy wczoraj na ten temat, ja także przedstawiłam swoje stanowisko i jak sobie przejrzałam tą całą 

chronologię, jak to wyglądało wcześniej i tak od 2019 roku rzeczywiście te stawki rokrocznie są na 

maksymalnym poziomie. Mało tego, stawki podatków od nieruchomości mamy na takim poziomie jak 

w Warszawie, jak w innych dużych miastach, aglomeracjach, gdzie te możliwości dla przedsiębiorców są 

o wiele większe.

- Myślę, że ustawodawca nie bez kozery przewidział fakt, żeby stworzyć widełki i jednak te podatki, poziom 

wysokości tych podatków dostosować do mniejszych miast, takich jakim jest nasze Miasto Szczecinek, gdzie 

te możliwości i zasobność miasta jest bardziej ograniczona i gdzie przede wszystkim chodzi nam o to, żeby 

rzeczywiście przedsiębiorcy się rozwijali, żeby prowadzili swoją działalność na odpowiednim poziomie, bo to 

jest bardzo ważny element dla rozwoju naszego miasta, ale również i żeby stwarzali nowe miejsca pracy.

- Podatek od budynków związanych z działalnością gospodarczą wzrasta o 15%, do tej pory było to 28,78 gr, a 

teraz będzie wynosił 33,10 gr za metr kwadratowy powierzchni.
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- Przejrzałam sobie inne miasta, zbliżone liczbą mieszkańców do Szczecinka, to chyba tylko w dwóch czy 

w trzech przypadkach były maksymalne stawki Jeżeli weźmiemy np Koszalin, który jest większy od 

Szczecinka, to me ma maksymalnej stawki, 30,78 gr za metr kwadratowy Również Chojnice, Człuchów 

wygląda bardzo ładnie, bo po podwyżce 26,83 zł za metr kwadratowy

- Chciałabym zadać pytanie Panu Burmistrzowi, czy on naprawdę się me obawia tego, ze nasi szczecineccy 

przedsiębiorcy, oczywiście ci, którzy będą mogli, przeniosą się poza granice naszego miasta, tam, gdzie te 

podatki będą mogli płacić na mzszym poziomie?

- Wczoraj były tez przykłady i to rzeczywiście wybrzmiało, zresztą potem, po spotkaniu tez podchodziły do mnie 

osoby i mówiły, ze jeżeli tak dalej pójdzie, to one będą zmuszone albo zamknąć swój interes, albo rozważają 

możliwość, ze być może gdzieś w innych terenach, zresztą me takich odległych, bo Gmina Szczecinek 

przecież jest niedaleko, będą posadawiać swoje firmy Dziękuję bardzo

Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienie Samorządowe:

- Szanowni Państwo, rozumiem, ze podatki należy podnieść, bo są czasy trudne, brakuje pieniędzy w budżecie, 

natomiast podnoszenie tych stawek podatkowych do maksymalnych widełek, do maksymalnej kwoty 

dopuszczalnej, uważam, ze wykazujemy się w tym momencie dosyć małą wrażliwością na rozwój 

zrównoważony miasta

- Przedsiębiorcy to jest bardzo ważny człon naszych obywateli, to są tez mieszkańcy Szczecinka W niektórych 

przypadkach ci nasi przedsiębiorcy będą zmuszeni, bądź to do zwolnień swoich pracowników, bądź, jak 

powiedziała pani Joanna Pawłowicz, do wyprowadzenia miasta poza granice Szczecinka, firm, działalności

- Panie Burmistrzu, niepotrzebne są złośliwości, zwykłe przejęzyczenie można potraktować jako 

przejęzyczenie Niepotrzebna jest agresja, rozmawiamy i mamy prawo rozmawiać

- W imieniu Klubu Porozumienia Samorządowego będziemy przeciw podniesieniu tym stawkom podatkowym 

na maksymalny poziom, szanując tych przedsiębiorców, którzy tutaj ciężko pracują od wielu lat i przez wiele 

lat dbali o ten rozwój miasta i ogromny ukłon w ich stronę, ze właśnie o ten rozwój miasta dbają, bo dzięki ich 

ciężkiej pracy wpływy do budżetu miasta mamy Dziękuję bardzo

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Zapewniam Państwa, ze me wyprowadzimy miasta poza granice, tak, jak Pani Hormatko mówiła

- Nie ma tutaj żadnej agresji, z zażenowaniem można słuchać osób, które przyczyniają się do tego, ze te 

podatki właśnie muszą wzrastać w Polsce tak dynamicznie

- Zabrały przede mną głos 2 osoby reprezentujące PiS, jedni ukryci, czyli pani Hormatko, a drudzy oficjalnie, 

tak, jak pani Pawłowicz Osoby, które głosują za PiS-em, osoby, które są przedstawicielami tych, którzy 

bezpośrednio przyczyniają się do tego, co dzisiaj mamy w Polsce

- Pani Pawłowicz trochę się z prawdą mija, bo w 2019 roku me było największej stawki podatkowej, jeszcze 

sytuacja finansowa i budżetu miasta i państwa me była tak tragiczna

- W 2014 roku dynamika wzrostu podatków 0,9%, w 2015 0,4%, w 2016 - 1,2% wzrost procenta w stosunku do 

stawki maksymalnej, w 2017 - 0,9%, w 2018 -1,9%, w 2019 -1,6%, w 2020 - 1,8%
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Co się stało w 2021 roku? Zaczęło się rozdawnictwo PiS-owskie i ta dynamika wzrostu nastąpiła: 3,9%, 3,6%, 

11,8% i 15%. To jest dynamika maksymalnych stawek podatkowych, jakie samorządy na podstawie wyliczeń 

Ministerstwa Finansów mogą stosować. Co to oznacza? Że tam, mimo tego, że wiedzą, co robią, mówią nam, 

samorządowcy, nie dacie rady, musicie podnosić podatki.

- Wczoraj na tych komisjach, wielokrotnie mówiłem, że gdybym mógł, to nie stosowalibyśmy tak dynamicznego 

wzrostu podatków, ale to jest wynik tego, że po prostu budżet się nie domyka.

- Chcecie mieć Państwo, jako reprezentanci mieszkańców Szczecinka zapalone światło na ulicy Wyszyńskiego, 

na Kopernika. Chcecie mieć Państwo połatane dziury w ulicach. Chcecie mieć Państwo proste chodniki. 

Mówicie, tak, mieszkańcy oczekują tego. Pytam się, za co to naprawić? Jeżeli rząd okrada nas, tylko na 

subwencji oświatowej, mówił o tym wczoraj radny, przewodniczący komisji oświatowej Szymon Kiedel, 20 000

000 trzeba dołożyć tylko i wyłącznie do subwencji oświatowej.

- Jeszcze w tej kadencji radny Suchowiejko mówi, czy miasto nie może wspomóc szkoły STO przewozami?

- Oczywiście, że może, tylko skąd na to wziąć pieniądze?

- Jeżeli mówimy o ulgach, które miały miejsce w ostatnich latach, symulacje, które przedstawił mi skarbnik

1 nasze wyliczenia wskazywały na określoną kwotę z przychodu z podatku od osób fizycznych, ono jest 

zaniżone o ponad 10 000 000 rok do roku. I tak sobie tutaj dodamy, tu 20 000 000, tam 10 000 000, tak, bo 

potrzeba zrobić Polski Ład, bo starosta sobie ze swoim koleżką wymyślili, że wybudują na Świątkach stadion 

ze sztuczną trawą, po co mi kolejny stadion w tym mieście? Już jeden wybudowali, raz w roku zawody na 

Świątkach i nawet nie pozwalają biegać po tych torach wewnętrznych, bo się za bardzo ścierają. I stoi takie 

nie wiadomo co. Pomnik wybudowany i kolejne pomniki będą budowane w tym mieście.

- Te pieniądze, gdyby trafiły do miasta, nie musielibyśmy tak podnosić podatków. Taka jest obiektywna prawda, 

mieszkańcy muszą o tym wiedzieć.

- Budowane są w Polsce pomniki PiS-owskie, a one nam są do niczego potrzebne, nam potrzebne są ulgi dla 

naszych przedsiębiorców, a nie budowanie zbytecznych bzdur. Dziękuję.

Joanna Pawłowicz Wiceprzewodnicząca Rady Miasta:

- Panie Burmistrzu, z zażenowaniem wysłuchałam tego, w jaki Pan sposób odniósł się do radnych w wybranych 

w wyborach samorządowych przez mieszkańców naszego miasta, do mnie i do pani Horniatko. Jak się nie ma 

argumentów, Panie Burmistrzu, to zaczyna Pan atak personalny. To za kim ja głosuję, a i myślę, za kim pani 

Horniatko, to jest nasza prywatna sprawa. My tutaj, biorąc udział w Sesji Rady Miasta i zasiadając w Radzie 

Miasta, przede wszystkim reprezentujemy głos mieszkańców.

- Panie Burmistrzu, to czy ja należę do PIS-u, czy nie, to jest moja sprawa, ale skoro Pan już poruszył, to 

powiem Panu, że nie należę do PiS-u, a w radzie miasta reprezentuje ruch obywatelski Razem dla 

Szczecinka. Tak dużo mówi się o dzieleniu mieszkańców Polski, to, co dzisiaj Pan zrobił na Sesji Rady 

Miasta, to jest właśnie tego bardzo zły przykład. Ja się bardzo źle czuje, że Pan podnosi kwestie moich 

decyzji, moich przekonań i moich poglądów.

- To, że dzisiaj Pan podnosi maksymalne stawki, wynika z faktu, że Pan podejmuje niewłaściwe decyzje, skoro 

Panu się budżet nie spina, bo Pan się dzisiaj pyta i Pan właściwie obarczył dzisiaj wszystkich winą. Pan 

powiedział, że rząd jest nie taki, że pan starosta jest nie taki, bo z koleżką sobie buduje stadiony na 

Świątkach, a ja się cieszę, że buduje, bo dzisiaj młodzież może z tych stadionów korzystać i niech Pan nie
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mówi, ze tam się dzieje jakaś jedna imprezka raz na jakiś czas Tam są cykliczne imprezy sportowe, 

a każdego dnia młodzież Zespołu Szkół nr 6 może z tego stadionu korzystać, ale i wszystkie szkoły, które o to 

zabiegają i współpracują

- Jak Pan załata te dziury, Panie Burmistrzu, na poszczególnych ulicach? To jest bardzo dobre pytanie 

Najlepiej zrobić maksymalne stawki i mech zapłacą za to mieszkańcy i przedsiębiorcy Ale Panie Burmistrzu, 

Pan zapomniał o jednej sprawie, ze przecież Pan i to mówiłam wczoraj, wypłaca pieniądze, me wiem na jakiej 

zasadzie, w wysokości prawie 30 000 dla jednej z pani, która niby wygrała przetarg, gdzie zasadność tego 

przetargu, ze jest on niezgodny z prawem, podważyło RIO Niech Pan sobie policzy, ile to jest pieniędzy?

- Druga kwestia, mówi Pan o subwencji oświatowej, no ale chyba juz Pan zaoszczędził trochę? Bo od stycznia, 

juz prawie przez rok czasu, dotacji me dostaje Krasnoludek Nie dostają dzieci i me dostają pracownicy To 

jest super rozwiązanie, bo Pan zaoszczędził i przedsiębiorca z własnej kasy musi utrzymywać przez rok czasu 

swoją działalność, ale czy to jest oszczędność, Panie Burmistrzu? Niech Pan sobie zada pytanie, bo za chwilę 

pewnie Pan będzie musiał wypłacić tą dotację, z odsetkami Kto za to zapłaci? No my, mieszkańcy za to 

zapłacimy Czy Pan to wkalkulował w budżet? A ile procesów się toczyło sądowych w tym względzie? Ile Pan 

prawnikom musiał zapłacić, czy będzie Pan musiał zapłacić? A jak wygrają, jeżeli chodzi o zamzaną dotację 

w okresie przedziału, chyba bodajże 4 czy 5 lat, to tez Pan będzie musiał to zapłacić, to są te oszczędności? 

To tak Pan oszczędza? To takie są Pana decyzje?

- Mówiłam Panu wczoraj, chcemy rzeczywiście, zęby dworzec PKP został wyremontowany, bo straszy, była 

taka możliwość, zęby zrobiło to PKP SA, a w przyszłorocznym budżecie juz 10 000 000 praktycznie na to jest 

zarezerwowane Koszalin ma za pieniądze zewnętrzne, Kołobrzeg ma za pieniądze zewnętrzne, mech Pan 

się zastanowi, jakie Pan podejmuje decyzje Niech Pan mieszkańcom me wciska kitu, bo wszyscy są winni, 

tylko me Pan I mech Pan przestanie czepiać się personalnie mnie i mojej koleżanki Dziękuję

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Jeżeli chodzi o te 30 000 czy 29 000, o których Pani mówi, to za to zapłacą państwo Kwakowie i Smukowscy, 

to są pieniądze zdeponowane, to jest jasno określone

- Pani jako radna, tez powinna mieć poczucie odpowiedzialności i za słowo, ale także za finanse miasta Pani 

tak naprawdę lobbuje za ludźmi, którzy bezprawnie zajmują obiekt miejski, bezprawnie chcą sięgnąć po 

pieniądze i taka jest moja opinia, ja o tym wielokrotnie mówiłem i zdania me zmieniłem i me zmieniam Ja się 

czuję odpowiedzialny za obiekty miejskie i dlatego uważam, ze jeżeli umowa się zakończyła, zrobiliśmy 

postępowanie, mc me ma w tym niewłaściwego, postępowanie było zgodne z prawem

- Mam nadzieję, ze będziemy konsekwentnie dążyli do tego, ze ci, którzy zajmują obiekty miejskie niezgodnie, 

bez tytułu prawnego, po prostu będą musieli je opuścić

- Według mnie Pani powinna być mniej zaangażowana w jakieś wojny podjazdowe w stosunku do miasta 

Radni są zobowiązani do tego, zęby zawsze zabiegać o to, zęby ten budżet był w możliwie najlepszej sytuacji 

Pani akurat tego stanowiska wg mnie me reprezentuje

- Jeżeli chodzi o PKP Rząd PiS-owski, niestety, tak, jak Państwo wiecie, ja z PiS-u me jestem, zrobił listę 

dworców, Szczecinka tam nigdy me było, rzekomo był na jakiejś liście rezerwowej, ten dworzec nigdy by się 

me doczekał remontu i taka jest obiektywna prawda
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- Samorząd zobowiązał się do tego, żeby jeden z bardziej atrakcyjnych budynków z ciekawą historią, z ciekawą 

architekturą wyremontować. Uważam, że to była właściwa decyzja. Jeżeliby by tego nie było, to niech Pani 

przedstawi na najbliższej sesji deklarację zarządu PKP dotyczącą jakiegoś terminu wyremontowania naszego 

dworca. Nie przedstawi Pani, bo takiego planu nigdy nie było.

- Została stworzona w Polsce lista 100 dworców, Szczecinka tam nie było, później kolejną edycję zrobili i znowu 

Szczecinka tam nie było. I taka jest obiektywna prawda.

- Staraliśmy się o pieniądze, zrobiliśmy przetarg, mam nadzieję, że właśnie z tego budżetu, z kolejnego 

budżetu, wygospodarowaliśmy pieniądze. Układając listy priorytetów inwestycji miejskich, dworzec był jednym 

z bardziej, jak nie najbardziej pilnym tematem inwestycyjnym.

- To jest Pani subiektywna ocena, czy ja dobrze i właściwie podejmuję decyzję, czy nie. Generalnie staram się 

to uzgodnić ze swoimi współpracownikami, przy udziale obsługi finansowej, konsultując to z radnymi, którzy 

się angażują i chcą coś zrobić dla Miasta Szczecinek i ten budżet wygląda tak, jak wygląda. Dziękuję.

Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienie Samorządowe:

Pani Burmistrzu, zwrócę się do Pana, jak już zostałam wywołana z nazwiska do odpowiedzi. Powiem krótko, 

nie jestem politykiem i nie reprezentuję PiS-u. Reprezentuję stowarzyszenie i jak Pan dobrze wie, patrząc na 

głosowania naszego ugrupowania, popieramy te inicjatywy, które służą mieszkańcom, nie popieramy tych, 

które w naszej ocenie nie służą i mamy do tego prawo. Powtarzam raz jeszcze, nie reprezentuję PiS-u, nie 

reprezentuję Platformy, nie reprezentuje żadnej partii politycznej, nie jest politykiem.

- Szuka Pan oszczędności, ale dlaczego kosztem mieszkańców i przedsiębiorców? Może zrezygnujmy z jakiejś 

imprezy, może tu znajdźmy oszczędności.

Panie Burmistrzu, szacunek do drugiego człowieka to szacunek każdego człowieka, nie tylko temu, który 

przytakuje jednym słusznym inicjatywom. I bardzo bym prosiła, żebyśmy się szanowali, bo ja szanuję Pana 

jako człowieka, czasami nie zgadzam się z pana decyzjami jako burmistrza, ale nie ma to wpływu na 

szacunek i na sposób, w jaki do Pana się odnoszę. Dziękuję bardzo.

Janusz Rautszko radny:

- Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, Pani Przewodnicząca Małgorzata Kubiak- 

Horniatko powiedziała już kogo reprezentujemy, że reprezentujemy mieszkańców miasta, że Porozumienie 

Samorządowe jest stowarzyszeniem ponadpartyjnym i przykro mi to stwierdzić, Panie Burmistrzu, że 

szufladkowanie radnych z tą czy inną opcją polityczną, jest co najmniej nietaktem, jeżeli nie daleko idącym 

nadużyciem.

- Wiadomo, że w lokalnych samorządach dzieje się tak, że zawierane są różne koalicje z różnych lokalnych 

powodów. To, że w Szczecinku, jeżeli chodzi o starostwo powiatowe, została zawarta taka, a nie inna koalicja, 

to widocznie były do tego określone, ważne przesłanki.

- Z tego, co wiem, to w tej kadencji, kończącej się kadencji samorządu, w takich miastach, jak Ruda Śląska, 

Malbork, czy Powiat Ostrowiecki, Ostrów Wielkopolski, Platforma Obywatelska miała koalicję z Prawem 

i Sprawiedliwością, bo takie widocznie były lokalne potrzeby i uwarunkowania, a to wcale nie znaczy, że 

Platforma idzie razem z PiS-em i że te koalicje świadczą o tym, kto na kogo głosuje, a to kto na kogo głosuje, 

to jest nasza święta sprawa wyborców. Dziękuję bardzo.
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Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- Chciałbym się odnieść do wczorajszego spotkania na Komisji Budzetowo-Ekonomicznej, której jestem 

członkiem i brałem w mej udział razem z przedsiębiorcami Nawet jakbym me był tym członkiem, na tym 

spotkaniu bym się pojawił, bo tez jestem przedsiębiorcą i doskonale wiem, jak trudno jest prowadzić 

w dzisiejszych czasach działalność gospodarczą

- Płacimy olbrzymie podatki, ZUS, mamy składkę zdrowotną naliczaną od dochodu, płacimy duży VAT i duży 

podatek dochodowy

- Jestem w stanie zrozumieć problemy, z jakimi wczoraj przyszli do nas ludzi, ale na wczorajszym spotkaniu 

zaskoczyła mnie jedna rzecz ze strony przedsiębiorców, om wskazywali na to, zęby propozycje wzrostu 

podatków od nieruchomości me były systemowe w przyszłości i om z taką wolą przyszli na te spotkanie, 

rozmowę, przede wszystkim z Panem Burmistrzem i taka wola ze strony Pana Burmistrza padła

- Widać zresztą, ze osoby te doskonale zdają sobie sprawę z tego, ze me tylko om mają trudną sytuację 

finansową, ale również trudną sytuację finansową ma miasto

- To spotkanie by się odbyło w innej atmosferze, gdyby me pani Pawłowicz

- Pani przewodnicząca Pawłowicz, przychodzi Pani celowo na takie spotkanie, kiedy ludzie z problemami 

przychodzą, mówią o tym, jak chcieliby, zęby byli traktowani w przyszłości, a Pani ewidentnie, juz któryś raz, 

wykorzystuje to politycznie

- Nie jest Pani w tym zakresie żadnym ekspertem, zresztą jak w większości spraw, w których Pani zabiera głos 

i Pani skuteczność jest praktycznie zerowa na każdej płaszczyźnie tych wszystkich rozmów

- Ja tez rozmawiałem z tymi przedsiębiorcami po wczorajszym spotkaniu i om powiedzieli, ze om przyszli 

w innym celu rozmawiać z nami

- Pani pojawienie się, zabieranie głosu w tej sprawie, podsycanie tego i samemu wymyślanie, bo to Pani 

wczoraj rzuciła pierwszy temat, zęby przedsiębiorcy wyprowadzali firmy, ze jeżeli tak dalej będzie, to 

przedsiębiorcy będą przenosić firmy poza Szczecinek Nikt nawet o tym me wspomniał, to są olbrzymie hale, 

olbrzymie budowle, komu przyjdzie do głowy przenosić tak dużą działalność poza teren Szczecinka? Czy Pani 

w ogóle ma o tym pojęcie?

- Trzeba prowadzić działalność gospodarczą, zęby o takich rzeczach mówić, zęby o takich rzeczach myśleć, 

zęby się wczuć w rolę przedsiębiorców

- Niech się Pani me zasłania Ruchem Obywatelskim Razem dla Szczecinka, bo Pani startowała z list, o których 

mówił Pan Burmistrz Prawa i Sprawiedliwości

- A podatek od nieruchomości to jest jedna składowa problemów przedsiębiorców

- Czemu Pani me robiła żadnych politycznych spotkań z politykami Prawa i Sprawiedliwości, do których ma 

Pani dostęp, o tym, ze przedsiębiorcy płacą większą daninę w postaci składki zdrowotnej, której płacą coraz 

większy w ZUS z roku na rok Ja me widzę w ogóle takiej inicjatywy z Pani strony, a oczekuje jej od Pani, 

skoro robi Pani różne rzeczy i tylko takie, które są skierowane w stosunku do burmistrza i to jest me 

w porządku Dziękuję
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Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

Przypominam, że każdy radny ma prawo, nawet jeśli nie z członkiem danej komisji, uczestniczyć w pracach 

danej komisji, w spotkaniach, zabierać głos, nie bierze tylko udziału w głosowaniu.

Joanna Pawłowicz Wiceprzewodnicząca Rady Miasta:

- Najwyraźniej Pan Przewodniczący tego nie wie, że jako radna mogę przyjść na posiedzenie każdej komisji.

- Powiedział Pan, że sobie przyszłam i zepsułam całą atmosferę komisji. Będę przychodzić na posiedzenia 

komisji, jeżeli będę czuła taką potrzebę i pozwoli mi na to czas. I przychodzę na posiedzenia różnych komisji

i mam prawo zabrać głos.

- Wczoraj była taka sytuacja, że tego głosu Pan Przewodniczący nie chciał mi udzielić.

- Proszę Pana, ja zabrałam głos praktycznie jako ostatnia i proszę mi nie wmawiać, że ja zepsułam całą 

atmosferę posiedzenia komisji, dlatego że miałam prawo wyrazić swoje poglądy.

Proszę Pana, to z kim ja się spotykam, z jakich list startuję, to jest naprawdę moja prywatna sprawa. Już te 

czasy minęły, kiedy wszyscy mówili jednym głosem, kiedy była jedna opcja polityczna i wszyscy byli z tego 

tytułu zadowoleni.

- Dziwię się, bo jest Pan młodym człowiekiem, a de facto młodość powinna się charakteryzować tym, że każdy 

powinien szanować poglądy drugiego i to, co mówi. Pan dzisiaj się zachował skandalicznie, swoją 

wypowiedzią powiedział taki ważny przekaz: nie odzywaj się, nie masz głosu i nie wypowiadaj się na żaden 

temat.

- Proszę Pana, ja ze swoich możliwości nie zrezygnuję, jeżeli będę uważała, to zawsze będę zabierała głos 

i będę się wypowiadała na każdy temat, jeżeli oczywiście w tym temacie będę miała coś do powiedzenia. 

Proszę nie zachowywać się w ten sposób, Pan dzisiaj zachował się skandalicznie. Pan jest członkiem Koalicji 

Obywatelskiej, czy Platformy Obywatelskiej, nie wiem, jak się to nazywa. Ja nie reprezentuję żadnej partii, 

reprezentuję mieszkańców i proszę mi nie odbierać prawa wypowiadania się, bo Pan nie jest władny, żeby to 

zrobić.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Proszę o uspokojenie emocji i bardzo proszę o konsekwencje. Jeśli Państwo zarzucacie, Burmistrzowi, czy 

Panu Przewodniczącemu, że przywołuje wg was uczestnictwo w partiach czy w różnego rodzaju klubach, to 

z drugiej strony też nie zarzucajcie tutaj w tej chwili Panu Przewodniczącemu, że należy do Koalicji. Najlepiej 

uspokójmy się trochę.

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- Zgodzę się z Panią Przewodniczącą, że te czasy minęły, kiedy wszyscy mówili jednym głosem. Tak, 

15 października to się skończyło, ma Pani absolutną rację, wróciła normalność.

- Wczoraj na spotkaniu chodziło o coś zupełnie innego.

- Wczoraj zabrał też głos w tej sprawie pan Wiesław Suchowiejko, ale zabrał go stosunkowo inaczej. 

Powiedział, że rozumie jedną stronę i rozumie też drugą.
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- Natomiast mi chodziło o to, ze z tymi ludźmi należało rozmawiać inaczej Om przyszli w innej atmosferze 

rozmowy

- A przed chwilą Pani krzyki, skandaliczne zachowanie, jak Pani me ma argumentów, to krzyczy Dziękuję

Wiesław Suchowiejko radny:

- Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, z ubolewaniem powiem, ze dochodzi do personalnych ataków na 

naszym spotkaniu i prosiłbym wszystkich wszystkich Państwa, aby tego me czynić

- Nie zaczęła tego Pani radna Pawłowicz Pierwszeństwo w personalnych atakach należy się tutaj Panu 

Burmistrzowi, dzielnie sekundował Pan radny Marcin Kaszowski Mam nadzieję, ze uda mi się powstrzymać 

od tego, chociaż tez korci

- Pan Burmistrz był łaskaw przywołać mnie tutaj i dzieci ze szkoły społecznej stąd te moje ad vocem Nie wiem, 

po co, Panie Burmistrzu, Pan to miesza, kiedy rozmawiamy o podatkach od nieruchomości, kwestia 

przedsiębiorców i tego wczorajszego spotkania jest może istotna, ale to zabrzmiało dla mnie trochę, tak jakby, 

Suchowiejko, uważaj No to od razu mówię, ze uważam Tylko me wiem, za kogo mnie Pan uważa

- Co sądzę na temat PiS-u napisałem i to nawet długo przed wyborami

- Ktoś te wybory wygrał, Panie Burmistrzu i chociaż PiS zdobył najwięcej głosów, to jednak me PiS je wygrał, 

więc może to, co się działo, jak Pan to nazwał, grabież, okradanie, to może się skończy?

- Jak słyszę deklaracje przewodniczącego Tuska i innych przewodniczących koalicyjnych, ze samorządy będą 

inaczej traktowane i sprawa i kwestia finansowa będzie wyglądała zupełnie inaczej

- Ten budżet i uchwała o podatkach od nieruchomości, to jest poważne źródło naszych dochodów

- Panie Burmistrzu, odwagi, więcej wiary w ten nowy rząd, w nową koalicję

- To co powiedział pan Marcin Kaszewski, ze coś zmieniło, tu się zgadzam, taką samą mam nadzieję, ze się 

zmieni

- Co do wczorajszego spotkania, z jakim nastawieniem przyszli przedsiębiorcy, tego me wiedziałem 

Przemawiali, wyrażając i zabierając głos

- Kiedy przemawiała pani Joanna Pawłowicz, me było słychać głosów protestu, kiedy zarysowała taki możliwy 

scenariusz, ze może dojść do tego, ze przedsiębiorcy będą zmieniać miejsce funkcjonowania, tam, gdzie 

mogą, czy tez zaniechają działalności

- Włączyłem się wtedy, bo słyszałem głosy potwierdzenia ze strony przedsiębiorców, a potwierdziłem to 

mówiąc, ze wczoraj byłem w jednej z firm, zęby zmienić opony na zimowe, no i okazało się, ze mogę to 

zrobić, ale za 3 tygodnie, ponieważ 2 firmy się zamknęły To się dzieje i potem jeszcze dodałem informację, 

ze jak spacerujemy ulicami Szczecinka, przy których było kiedyś wiele sklepów i firm, to jest coraz więcej 

lokali do wynajęcia Taka jest prawda

- Nie uważam, ze podniesienie stawki podatkowej od nieruchomości jest temu wszystkiemu winne, to me jest 

jedyny powód i najważniejszy

- Rację ma tez Pan Burmistrz, mówiąc jak przedsiębiorców traktowano, choćby kwestia ZUS-u itd 

Przedsiębiorcy sami wiedzą, co ich najbardziej boli, jakie podatki czy kryptopodatki PiS im podnosił i ze coraz 

trudniej było działać i to się ma zmienić
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- I z taką optyką powinniśmy podchodzić do konstrukcji budżetu i ewentualnych oszczędności w naszym 

budżecie. Myślę, że nie jest jeszcze na to za późno, choć to nie jest czas i miejsce na tę dyskusję. Mówimy tu 

konkretnie uchwale o podniesieniu stawek podatku od nieruchomości.

- Ostatnia moja uwaga, że jak się czyta uzasadnienie tej uchwały, to ono brzmi tak: podnosimy podatki, bo 

możemy, i koniec uzasadnienia. Dziękuję bardzo.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Panie Radny, Pan Prezydent Andrzej Duda powierzył na dzisiejszy dzień misje sformułowania rządu Panu 

Premierowi Mateuszowi Morawieckiemu.

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Pan Radny, tak do siebie wziął, podałem jako przykład tego, że są oczekiwania, zdaje sobie z tego sprawę, że 

one są uzasadnione, jeżeli chodzi o STO, czy o inne szkoły, czy o to, żeby miasto włączało się we 

współfinansowanie różnego rodzaju przedsięwzięć, czy pomagało stowarzyszeniom. I tylko po to podałem 

jako przykład, to nie była żadna, broń Boże, wycieczka w kierunku Pańskiej osoby.

- Rozmawialiśmy, o wspólnych działaniach, jak pełnił Pan funkcję dyrektora, czy fotowoltaika, czy inne rzeczy. 

Potrafimy ze sobą konstruktywnie rozmawiać i efekty tego mam nadzieję, że wpływają na kondycję finansową 

i komfort szkoły.

- Natomiast, jeżeli Pan mówi o oponach, to jeszcze nie zdążyłem podnieść podatków, a firmy już się zamknęły.

- Dzisiaj mówimy o tym, co będzie w przyszłym roku. Tych firm już nie ma i podejrzewam, że inne były 

przyczyny i decyzje tych właścicieli, że zmienili swoją profesję, czy zamiary inwestycyjne.

Rozmawiamy i mówimy o tym, że firmy w Szczecinku będą się zamykały, wyprowadzały poza granice, ale 

musimy sobie zdać sprawę, wszyscy, odpowiedzialnie, że mówimy o wzroście podatków o 35 gr za metr 

kwadratowy budynku, w którym funkcjonuje firma, czyli mówimy, że 100-metrowa działalność gospodarcza to 

jest bodajże 43 zł rocznie.

- Jeżeli ktoś mówi, że będzie zamykał firmę, dlatego że 100-metrowa halka czy te 43 zł będą wpływały na jego 

zdolność finansową, to Proszę Państwa, o czym my mówimy?

- Wiem, że nikt nie chce płacić podatków. Jeżeli ktoś ma 3 ha hali, to proporcjonalnie podatek będzie większy, 

bo ma 3 ha, ale na tych 3 ha budynku, to przecież coś robi, przecież nie stoi to puste. A jak stoi puste, to 

znaczy, że ktoś nie potrafi zarządzać takimi przestrzeniami?

- Chciałbym, żeby podatki były mniejsze, ale póki co czekam na lepsze czasy, na to, że w samorządzie będzie 

więcej środków i taką deklarację wczoraj złożyłem, jestem osobą odpowiedzialną, staram się dotrzymywać 

słowa i jeżeli będzie tylko taka możliwość, to nie będę zwolennikiem tego, żeby te podatki były na możliwie 

najwyższym poziomie. Chciałbym, żeby te ulgi w stosunku do przedsiębiorców były satysfakcjonujące. 

Dziękuję.

Paweł Rybak radny:

- Szanowna Rado, Szanowny Panie Burmistrzu, słucham całej dyskusji i jestem zażenowany.
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- Zostałem wywołany, może me z imienia i nazwiska, ale pośrednio przedstawię się tak, jestem Paweł Rybak, 

jestem radnym z ramienia Prawa i Sprawiedliwości, jestem jedynym radnym na tej sali z ramienia tej partu

- Panie Burmistrzu, ja Pana mogę me lubić, ale urząd Burmistrza wymaga szacunku wobec Pana i mogę 

powiedzieć głośno, ze ja, Paweł Rybak, przedstawiciel Prawa i Sprawiedliwości, szanuję Pana Burmistrza 

Daniela Raka, przedstawiciela Koalicji Obywatelskiej Ale Panie Burmistrzu, to działa w obie strony Mozę Pan 

mnie lubić, może Pan o mnie opowiadać różne rzeczy, ale proszę mnie szanować

- Dlaczego to mówię? Ponieważ był Pan w Warszawie na Marszu Miliona Serc i przez przypadek na Facebooku 

wyświetliła mi się Pana osoba z koszulką, z napisem ogólnie uznanym za obraźhwym i to obraźhwym w taki 

sposób, ze skierowany w moją stronę

- Sądzę, ze jako osoba prywatna, może Pan takie rzeczy robić, ja tego Panu me zabronię, ale jako Burmistrz, 

jest to wstyd I tutaj na tym bym tą sprawę skończył, szacunek powinien być obustronny

- Co do podatków, do pieniędzy, powiedział Pan, ze ustępujący powoli rząd Prawa i Sprawiedliwości, ten 

niedobry, ten, który uprawia takie rozdawnictwo, który szasta pieniędzmi, który me umie skonsumować 

budżetu dla państwa, jest zły, to proszę mi przypomnieć, ile Pan w ciągu ostatnich 4 lat, jako Burmistrz 

Szczecinka, przyjął pieniędzy? Z tego niedobrego ładu? Z tych programów rządowych, które na szczęście 

wspomogły budżet, które pozwoliły na rozwój miasta Ok, można się z tym me zgadzać, ale jeżeli się z tym me 

zgadzamy, to dlaczego aplikujemy?

- Powiedział Pan, ze wydatki należy dostosowywać do realiów, mamy realia w mieście takie, jakie mamy 

Staram się jako radny, zęby to miasto jednak się rozwijało, zęby inwestować, ale jeżeli trzeba dostosowywać 

wydatki do realiów, dostosowujmy Nie tylko żądajmy z zewnątrz, ale próbujmy dostosować Pewnych 

wydatków me da się zahamować, czy rzeczywiście infrastruktura, czy szkolnictwo, do niektórych wydatków 

nawet należałoby dołożyć, ok, ale tutaj jest sytuacja taka, ze mamy pewną sumę pieniędzy i musimy ją 

dostosować do tego, co mamy

- Nie chciałbym powiedzieć, ze to jest łatwe, me chciałbym być w Pana butach, to jest naprawdę ciężki orzech 

do zgryzienia, ale mówienie, ze przez warunki zewnętrzne wszystko się sypie, to me do końca z tym się 

zgodzę

- Dodam na koniec, mogę mieć swoje zdanie i je tutaj wypowiedziałem, Pan Burmistrz może mieć swoje zdanie, 

możemy się me zgadzać, ale się szanujmy Dziękuję

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Odpowiem Panu Radnemu odnośnie aplikowania o środki zewnętrzne, czyli rządowe

- Od 8 lat, jak rządził PiS, wg Pana mniemania, skoro z tym rządem się me zgadzamy i me popieramy polityki 

PiS-u, me powinniśmy o żadne pieniądze występować Moim zdaniem jest to błędne myślenie z tego względu, 

ze my tu me reprezentujemy siebie, tylko reprezentujemy mieszkańców

- Pieniądze od rządu me są dla nas osobiście, tylko dla mieszkańców i niezależnie, czy dany rząd wspieramy, 

popieramy, czy należymy do danej partu, to naszym obowiązkiem jest dbać o to, zęby jak najlepiej dla 

naszych mieszkańców postępować, a me obrażać się i me aplikować o te środki, które tak czy inaczej się 

miastu należą A ocena tego, czy ilość tych środków jest wystarczająca, to jest w zależności od partu, jak 

widać
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Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Proszę mi wierzyć, do Pana Pawła Rybaka nie mam żadnych pretensji. Szanuję Pana. Różnimy się 

poglądami, nie wiem, w którym momencie poczuł się Pan przeze mnie obrażony, do takich rzeczy ani nie było 

miejsca, ani mojej chęci.

- Tak samo, do Pani Horniatko, jeżeli obraziłem, czy poczuła się Pani obrażona, to przepraszam. Nie było to 

moją intencją, może po prostu trochę emocji jest dużo, ale intencji na pewno nie ma z mojej strony.

- Jeżeli chodzi o inwestycje i o środki, to wyliczyłem, że przez te ostatnie, pięć lat jak jestem Burmistrzem, 

straciliśmy poprzez różnego rodzaju uszczerbki w budżecie, tylko o podatek od osób fizycznych i o subwencję 

oświatową w granicach około 120 000 000.

- Czy aplikowaliśmy? Oczywiście aplikowaliśmy, ale te nasze aplikacje były niewspółmiernie mniejsze do tego, 

co nam zabrano w stosunku do tego, jak nam budżet uszczuplono.

- Śmiem twierdzić, że dostaliśmy około 30% tego, co powinno wpłynąć do budżetu miasta Szczecinek.

- Teraz głosujemy na temat podwyżki w podatkach i uważam, że tych tematów okołopodatkowych było już za 

dużo. Zakończę swoją wypowiedź, nie będę jej kontynuował, mimo tego, że mam więcej napisanych rzeczy. 

Dziękuję.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Proszę wszystkich, którzy zamierzają zabrać głos, żeby wrócić do meritum.

Joanna Pawłowicz Wiceprzewodnicząca Rady Miasta:

- Pani Przewodnicząca, na temat dzisiejszego projektu uchwały wypowiedziałam się merytorycznie już na 

samym początku, ale niestety nie mogę pozostawić tego, co padło na tej sali. Proszę mi wybaczyć. Pierwszy 

raz, 12 lat będąc radną, spotkałam się z takim zachowaniem radnego, mówię o panu Kaszewskim.

- To co Pan dzisiaj zrobił, a właściwie co próbował Pan zrobić, to jest coś niebywałego, to jest atak personalny 

na radnego, to jest wykazanie niemocy. Pan nie ma argumentów i zachowuje się jak taki przysłowiowy 

bulterier. Pan mnie dzisiaj zaatakował. Próbował podważyć moje kwalifikacje i moje kompetencje. Proszę 

Pana, jeżeli Pan chce to możemy porównać Pana kwalifikacje zawodowe z moimi kwalifikacjami.

- Druga kwestia, odnośnie wczorajszego spotkania, dlaczego Pan nie zabrał głosu? Mieni się Pan specjalistą, 

siedział Pan jak trusia, a dzisiaj Pan dokonuje oceny. Tak naprawdę dzisiaj powinien Pan mnie przeprosić za 

swoje zachowanie. Jeżeli miałby Pan w sobie chociaż trochę przyzwoitości i kultury, to Pan by to zrobił, ale na 

to nie liczę. Dziękuję.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Wróćmy do meritum.

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- Szanowna Pani Przewodnicząca, nie pozwolę na to, żeby Pani w taki sposób mówiła personalnie.

- Możemy porównać nasze kwalifikacje, ja się ich kompletnie nie wstydzę.

str. 14



- Twierdzi Pani, ze jestem osobą agresywną, tylko i wyłącznie dlatego, ze podważam to, w jaki sposób 

zachowywała się Pani na wczorajszym spotkaniu i to Panią boli

- Kolejny raz przykro było wczoraj patrzyć i komentować, można było zabrać głos, zgadzam się, ale po co 

miałem to wszystko wczoraj eskalować, skoro Pani to zrobiła Dziękuję bardzo

Marek Ogrodziński radny:

- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Panie i Panowie Radni Personalnych przytyków na pewno me 

będzie Chciałbym zacząć od tego, ze powinniśmy wrócić do korzeni czym jest budżet i skąd on się bierze

- Budżet to me są pieniądze Pana Burmistrza, Pana Wojewody, czy Pana Premiera To są pieniądze nas 

wszystkich obywateli Niezależnie od tego, jaki reprezentujemy zawód i jaką działalność prowadzimy, czy tez 

tej działalności me prowadzimy Czy jesteśmy prywatnymi przedsiębiorcami, czy prowadzimy jednoosobową 

działalność gospodarczą Czy tez jesteśmy pracownikami, którzy pracują na umowę o pracę zgodnie 

z kodeksem pracy Każdy z nas płaci podatki i z tych podatków tworzy się budżet

- Podatki mają różny wymiar M m jednym z elementów tego budżetu są podatki od nieruchomości Poza tym 

są jeszcze podatki typu PIT, CIT i wiele różnych, które płacimy w mniejszym lub bardziej jawnym układzie

- Jak Państwo wiecie, od wielu lat podatki PIT i podatki CIT zostały zdecydowanie zmniejszone Miały to 

spowodować tzw ulgi dla przedsiębiorców Oczywiście są mniejsze wtedy podatki do zapłacenia Natomiast 

jednocześnie wprowadziło to zdecydowanie zmniejszenie przychodów samorządów I wszyscy, którzy jak tutaj 

siedzimy i mianujemy się samorządowcami, wiemy o tym, ze to podcięło nam nogi

- W związku z tym szukamy różnych miejsc, gdzie moglibyśmy te pieniądze dla naszego wspólnego budżetu, 

który wydajemy na nasze wspólne cele znaleźć

- Tak jak tutaj padło na tej sali, nikt z nas me lubi płacić podatków Ja tez me i do tego się przyznaje, ale ta 

danina musi zostać złozona w taki czy w inny sposób Z tej daniny, z tego budżetu potem dzielimy się 

z naszymi współmieszkańcami

- Za chwilę na tej sali będziemy procedowah pewną uchwały, zwolnienie z podatku dla hospicjum Szczytny cel, 

wszyscy to przyznamy, ale z czego mamy zwolnić te hospicjum, czyli mamy zaniechać pobierania podatku 

W związku z tym uszczuplamy nasz budżet Po to, zęby uszczuplić budżet w tym zakresie, musimy skądś te 

pieniądze wziąć

- Jest wiele miejsc, gdzie chcemy zwolnień od podatków, czy to są szkoły, czy to jest opieka semoralna, czy 

inne sytuacje, które zmniejszają nam przychody do budżetu Zmniejszając przychody do budżetu, powodują, 

ze ten budżet szczupleje

- Należy tez sobie odpowiedzieć na pytanie, czy w momencie, kiedy Pan Burmistrz me podniesie podatków 

o wysoką stopę, czy ktoś w którymś momencie me może powiedzieć Panu Burmistrzowi, ze zaniechał 

wszystkich możliwych procedur, które przyniosłyby maksymalny przychód, przychód do budżetu Bo można 

powiedzieć, ze wtedy te przysłowiowe dziury w tej jezdni, gdyby Pan Burmistrz podniósł te podatki na 

maksymalnym poziomie, zostałoby załatane A tak są dalej dziury

- Pytanie, które pozostawiam w tym momencie bez odpowiedzi Niech każdy z Państwa odpowie sobie we 

własnym sumieniu
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Czy przedsiębiorcy mają trudności? Tak, mają trudności, ale popatrzmy na to, że przedsiębiorcy to nie są tylko 

lokalne rynki. To są ludzie, którzy się rozwijają w kraju i na świecie.

Sami znamy ludzi, którzy zaczynali od niewielkiej firmy, a w tej chwili są jednymi z większych graczy 

w regionie, a nawet w Polsce. Czy tak dobrze jest w Polsce? Na pewno nie, bo sami znamy tych 

przedsiębiorców, którzy wyprowadzili swoje firmy z Polski, np. do Czech bo inny system podatkowy. Gdyby 

było tak pięknie z tymi podatkami, zostaliby tutaj, w tym kraju nad Wisłą. A tak poszli gdzie indziej, czyli to nie 

tylko my „gnębimy” przedsiębiorców podatkami, ale mówiąc językiem potocznym, przykład idzie z góry. Też 

jesteśmy obarczani takimi podatkami.

Pamiętajmy o tym również, że wielokrotnie podnosiłem to na naszych spotkaniach, położenie geogospodarcze 

naszego miasta jest dosyć trudne. Komunikacja między Szczecinkiem a innymi ośrodkami rozwoju 

gospodarczego było zdecydowanie utrudnione.

W tej chwili w najbliższej perspektywie rysuje się dobry moment do rozwoju naszego miasta. Za chwilę, bo 

ponoć w 2025 roku do Szczecinka będzie dojeżdżała S11 i komunikacja z północną częścią naszego kraju 

drogą S6 będzie zdecydowanie ułatwiona i otworzy nam się korytarz na północ. Mam nadzieję, że zmieniająca 

się sytuacja w Polsce, gdzie demokratyczna obecnie opozycja, a za chwilę rządzący, mam nadzieję, koalicja 

otworzy nam drogę na południe w kierunku do Poznania i łączności z krajem i z Europą. To pozwoli 

przedsiębiorcom, którzy tutaj są na otwarcie kolejnych rynków.

Jeszcze raz mówię, budżet to są nasze wspólne pieniądze. Podatki, które my płacimy, idą na rozwój naszego 

miasta. Aczkolwiek jeżeli sobie przypomnimy uchwały, które wielokrotnie podejmujemy, te pieniądze też 

dajemy okolicznym miejscowościom. Chociażby na Ochotnicze Straże Pożarne, Gwda, Turowo, czy inne 

miejscowości.

Pamiętajcie Państwo o tym, że z tych naszych podatków otwiera nam się okno na zewnątrz. Zaniechanie 

imprez, które są w tej chwili organizowane w mieście, chociażby Festiwal Zdobywców Fryderyków to jest okno 

na świat. To jest miejsce, w którym się mówi o Szczecinku w mediach ogólnopolskich. Udostępniamy rzecz, 

która została stworzona z naszych podatków, czyli plac koncertowy, dlatego, żeby inni tam występowali 

i pokazali, "jest takie miasto, które się nazywa Szczecinek i tam się dzieją fajne rzeczy".

To jest wszystko z naszych podatków, z podatków przedsiębiorców i z podatków obywateli.

Pamiętajcie Państwo o tym też, że dzięki Państwa podatkom, moim podatkom, wszystkich podatkom przez 

wiele lat w Szczecinku był prowadzony program in vitro. Nie zapominajmy o tym, że dzięki tym pieniądzom 

pomogliśmy wielu ludziom. To się nazywa solidarność międzyludzka. To się nazywa szacunek dla drugiego 

człowieka.

Padały tutaj takie słowa "szanujmy się nawzajem, szanujmy się nawzajem", ale szanujmy się w wielu 

aspektach, nie tylko w aspektach emocjonalnych, ale w aspektach finansowych. Jeżeli ktoś ma coś więcej, to 

niech się tym podzieli z innym człowiekiem. A m.in. taką sytuacją jest zapłacenie większych podatków od 

większych przychodów.

Nasza firma, która reprezentuje usługi zdrowotne, też zostanie obarczona podatkiem. Oczywiście koledzy 

przedsiębiorcy, którzy mają działalność inną niż medyczną, powiedzą, że to jest zdecydowanie więcej. Tak, to 

się wszystko zgadza, ale akurat reprezentujemy taki dział gospodarczy, który daje ludziom coś, co jest innego 

niż materialne.
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- W związku z me lubię podnoszenia podatków, ale dzisiaj zagłosuję za tym, zęby te podatki zostały 

podniesione, zęby nasz budżet był jak największym budżetem i zęby z tego budżetu moglibyśmy jak najwięcej 

rzeczy rozdać tym, którzy tego potrzebują, czyli mieszkańcom naszego miasta Dziękuję bardzo

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta 12 głosami „za” przy 6 głosach „przeciw” podieła uchwałę

Nr LXVI/598/2023
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.6.
Uchwała w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich części związanych

z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w zakresie opieki hospicymei

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu iawnvm Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” podieła uchwałę

Nr LXVI/599/2023
w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich części związanych 

z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w zakresie opieki hospicyjnej.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.7.
Uchwała w sprawie zobowiązania Burmistrza Miasta Szczecinek do indywidualnego określania szczegółowych

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, którzy wystąpią z zadaniem

sorzedazy na podstawie art 198g ust 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r o gospodarce nieruchomościami

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
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Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za" podjęła uchwałę:

Nr LXVI/600/2023
w sprawie zobowiązania Burmistrza Miasta Szczecinek do indywidualnego określania szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, którzy wystąpią 

z żądaniem sprzedaży na podstawie art.198g ust.1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce
nieruchomościami.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.8.
Uchwała w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie

wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników

wieczystych.

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za" podjęła uchwałę:

Nr LXVI/601/2023
w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste 

oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników
wieczystych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.9.
Uchwała w sprawie wydzierżawienia na czas oznaczony nieruchomości będących własnością Miasta Szczecinek.

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” podieła uchwałę

Nr LXVI/602/2023
w sprawie wydzierżawienia na czas oznaczony nieruchomości będących własnością Miasta Szczecinek.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.10.
Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta lednogłośme 18 głosami „za" podieła uchwałę

Nr LXVI/603/2023
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.11.
Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawmaiacego do przyznania pomocy w zakresie

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób

obietych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu11 na lata 2024-2028

Grażyna Kuszmar Przewodnicząca Komisji Problemów Społecznych:

- omówiła projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,
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w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę:

Nr LXVI/604/2023
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.12.
Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ..Posiłek w szkole i w domu"

na lata 2024-2028.

Grażyna Kuszmar Przewodnicząca Komisji Problemów Społecznych:

- omówiła projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę:

Nr LXVI/605/2023
w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.13.
Uchwała w sprawie szczegółowych zasad zwrotu wydatków za posiłek z dowozem.

Grażyna Kuszmar Przewodnicząca Komisji Problemów Społecznych:

- omówiła projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,
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w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta lednogłośme 18 głosami „za” podieła uchwałę

Nr LXVI/606/2023
w sprawie szczegółowych zasad zwrotu wydatków za posiłek z dowozem.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.14.
Uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia Dziennym Domu

Pomocy „Złota Jesień” dla osób starszych i niepełnosprawnych w Szczecmku

Grażyna Kuszmar Przewodnicząca Komisji Problemów Społecznych:

- omówiła projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta lednogłośme 18 głosami „za" podieła uchwałę

Nr LXVI/607/2023
w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia Dziennym Domu 

Pomocy „Złota Jesień” dla osób starszych i niepełnosprawnych w Szczecinku.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.15.
Uchwała w sprawie przyiecia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024-2026

Grażyna Kuszmar Przewodnicząca Komisji Problemów Społecznych:

- omówiła projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania
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W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za" podjęta uchwałę:

Nr LXVI/608/2023
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024-2026.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.16.
Uchwała w sprawie: Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szczecinku.

Jacek Brynkiewicz Przewodniczący Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami ..za’’ podjęła uchwałę:

Nr LXVI/609/2023
w sprawie: Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szczecinku.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- ogłosiła przenwę od godz.: 10:27 do godz.: 10. 35.

Radna Ewa Ogrodzińska opuściła posiedzenie Rady Miasta. 

Stan obecnych radnych: 17 osób.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- wznawia obrady godz.: 10. 37,

- na sali jest 16 radnych, obrady są prawomocne.

Ad.17.
Uchwała w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia w formie klubu samopomocy pod nazwa „Klub Seniora"

w Szczecinku oraz nadania mu Statutu.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:
- Pan Burmistrz Daniel Rak chciałby zabrać głos, przedstawić autopoprawkę, oddaje mu głos,
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na sali jest 17 radnych

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- chciałbym wnieść autopoprawkę, numeracja paragrafu nr 7 i paragrafu nr 8 należy zmienić cyfry, czyli 

paragraf 7 będzie paragrafem 6, a paragraf 8 będzie paragrafem 7 Dziękuję

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- przypomniała, ze autopoprawek me głosujemy,

- w związku z brakiem uwag do autopoprawki przekazała głos Przewodniczącemu Jackowi Brynkiewiczowi

Jacek Hrynkiewicz Przewodniczący Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta jednogłośnie 17 głosami „za” podieła uchwałę

Nr LXVI/610/2023
w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia w formie klubu samopomocy pod nazwą „Klub Seniora”

w Szczecinku oraz nadania mu Statutu.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.18.
Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacn z mieszkańcami Miasta Szczecinek

Jacek Brynkiewicz Przewodniczący Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,

- przypomniał, ze termin konsultacji jest od 27 listopada do 8 grudnia,

- dodał, ze konsultacje polegać będą na zasięgnięciu opinii mieszkańców poprzez oddanie głosu na ankiecie 

konsultacyjnej wg wzorca, który jest załącznikiem uchwały,

- pytanie, które jest do mieszkańców kierowane, czy jest pan, pani za zniesieniem jednostek pomocniczych 

miasta Szczecinek, chodzi o rady osiedli,

- ankiety udostępniane będą w Urzędzie Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta 

Szczecinek na stronie internetowej,
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- można je składać w miejscach ich udostępniania oraz elektronicznie na adres poczty elektronicznej 

rada@um.szczecinek.pl.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję.

Wiesław Suchowiejko radny:
- Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu. Chciałem zapytać Pana, dlaczego? Bo w uzasadnieniu nie ma nic w tej 

sprawie. Ponadto, że wolno tak zrobić i w jakim trybie należy tak robić, jeżeli się tak chce.

- Czy wpłynęły jakieś skargi, czy na działalność tych rad, czy jesteśmy aż tak niezadowoleni, żeby nawet te 

pączkujące objawy społeczeństwa obywatelskiego, jego przejawy po prostu wylać jak dziecko z kąpielą.

- To są moje wątpliwości. Uważam, że przystąpienie do konsultacji to jest tylko przystąpienie do konsultacji. 

Pan może mi pewnie tak odpowie, że przecież mieszkańcy, jeżeli nie chcą tego, to wyrażą to w głosowaniu.

- Wszyscy wiemy, jak przebiegają konsultacje społeczne w naszym mieście. Kolega radny Jacek Brynkiewicz 

nie obrazi się, że raz jeszcze przywołam to sformułowanie, którego użył, że są one bezinwazyjne 

i bezobjawowe. Rady osiedli, przypominam sobie, że też miałem w tej sprawie coś do powiedzenia, kiedy 

jeszcze zasiadałem tam w miejscu, które dzisiaj zajmuje Pani Przewodnicząca Dudź, bo miałem taki pomysł, 

by ożywiać, by zapalać do działania naszych mieszkańców. Nie tylko kiedy są źli z jakiegoś powodu, ale po 

prostu żeby w jakimś pozytywnym aspekcie chciało im się czegoś chcieć. I te rady, najpierw 1, potem 3, 

potem 5, teraz ich działa 7 z różnym skutkiem. Niektóre robią bardzo dużo, niektóre trochę mniej.

- Wszyscy przewodniczący, do których udało mi się dodzwonić w ciągu ostatnich dni, twierdzą, że udaje im się 

wydać ten niewielki, czy większy budżet. To są kwoty około od 15 do 60 paru tysięcy. Narzekali na to, że 

rzeczywiście trudno o większe zainteresowanie mieszkańców. Tutaj mieli różne uwagi i żal do różnych osób, 

do siebie też, że może nie wszystko zrobili, żeby ludzi poinformować o tym, że rada działa, że ma takie 

pomysły, że takie pieniądze do wydania.

- Odnoszę wrażenie, że ten proces postępuje, społeczeństwa obywatelskiego nie robi się w ciągu roku, 2, 5. 

To jest proces, trzeba bardzo wiele, by mieszkańcom chciało się chcieć, jeszcze raz to powtórzę, ale to 

zaczyna się dziać.

- Budżet obywatelski jest inną nieco sprawą, mamy to uzasadnienie, zawiera to sformułowanie że pieniądze, 

które by były w radach, przejdą do budżetu.

- W projekcie budżetu, Panie Burmistrzu, Pan już te decyzje podjął, bo tam już nie ma pozycji rady osiedli, co 

roku była, myśmy tego budżetu jeszcze nie uchwalili, ale już tego w projekcie nie ma. Pan jest autorem 

projektu, więc do Pana się z tym zwracam, więc jakby widzę, jaki jest pański zamysł.

- Poddanie tej uchwały pod konsultacje i ewentualnie później nasze głosowanie jest tego też wyraźnym 

dowodem. Więc chciałbym uzyskać te informacje, dlaczego Pan to dziecko z kąpielą wylewa. Dziękuję 

bardzo.

Daniel Rak Burmistrz Miasta:
- Pan radny powiedział dokładnie wszystko, co jest w intencji tej uchwały.
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- Uważam, ze z radami osiedla, próbowaliśmy się przebić od wielu lat To skuteczność i jakby rodzaj tych 

wszystkich inicjatyw jest dużo mniejszy mz w budżecie obywatelskim

- Budżet obywatelski cieszy się dużym zainteresowaniem mieszkańców Oczywiście, me jest doskonały i stąd 

tez chcemy zmienić nieco formułę tego budżetu Chcemy, zęby pojawiły się mniejsze projekty, zęby był 

podział na inicjatywy, tak jak do tej pory, czyli te o zasięgu pomysłów, mieszkańców do 200 000

- Obserwując ten budżet od kilku lat widać, ze corocznie wpływa kilkadziesiąt inicjatyw mieszkańców 

Szczecinka Są bardziej popularne, które poprzez zasięg i jakby wielkość wygrywają Te małe ze względu na 

to, ze są dedykowane do mniejszej ilości osób, są skazane na niepowodzenie Dlatego w mojej intencji jest to, 

zęby podzielić środki na projekty np do 20 000 Możemy dyskutować

- Możecie Państwo jeżeli przejdziemy do fazy realizacji, czyli zwiększymy, przeznaczymy środki, które były 

przeznaczone do rad osiedli i one będą trafiały do budżetu obywatelskiego, to możemy uzgodnić wspólnie 

podział tych środków, tak, zęby za pośrednictwem tego budżetu realizować mniejsze projekty

- Dzisiaj przedkładam taką propozycję, którą mam nadzieję uznacie za słuszną Jestem otwarty na inne 

rozwiązania, m m takie zęby Szczecinek miał mniejsze jednostki np tak jak mamy okręgi wyborcze Są 4 

okręgi wyborcze w Szczecmku i każda z 1/4 miasta mogła mieć jakby własną pulę do dyspozycji Będzie to 

takie guasi rada osiedla, bo tych rad osiedlowych mamy 7 Mielibyśmy dedykowane środki do przestrzeni 

osiedli zamkniętych, zęby w miarę inicjatywy miały szansę powodzenia

- Jestem otwarty na różnego rodzaju konfiguracje i przeznaczenia tych środków

- Natomiast sama formuła budżetu obywatelskiego wydaje mi się bardziej otwarta mz samych rad osiedli, gdzie 

ludzie wybierają spośród siebie radę osiedla Om są później przedstawicielami, mają tą inicjatywę 

uchwałodawczą, zgłaszają swoje inicjatywy Różnie to bywa w różnych osiedlach, uwierzcie mi Znam ludzi, 

którzy zasiadają w takich radach osiedli, w pierwszym roku jak taka rada osiedla powstaje to jest to bardziej 

skonsultowane z mieszkańcami, a później to zostaje jakby towarzystwo i rada sama w swojej świetności 

podejmuje decyzję

- Uważam, ze budżet obywatelski jest lepszą formą inicjatywy mieszkańców Dziękuję

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Rozmawiamy o konsultacjach, a me o likwidacji rad osiedli

- Moja opinia jest bardziej zbliżona do opinii pana radnego Wiesława Suchowiejki mz Pana Burmistrza, 

ponieważ uważam, ze rady osiedli poza funkcją, która powoduje, ze jakieś pieniądze na dane miejsce, dane 

osiedle jest wydawana, to jeszcze są tez miejscem i okazją do integracji mieszkańców

Wiesław Suchowiejko radny:

- Bardzo dziękuję Pani Przewodniczącej za nieoczekiwane wsparcie

- Panie Burmistrzu, nawiązując do Pana pomysłu, ewentualne osadzenie rad osiedli w granicach okręgów 

wyborczych mocno te rady upolityczni Powiedziałbym szczególnie w latach takich jak ten zbliżający się rok 

Mnóstwo może być inicjatyw Nie chcę tego rozwijać Myślę, ze to jest jasne dla wszystkich, jaka jest wada, 

czy tez zaleta tego pomysłu

- Zal mi tych ludzi, którzy autentycznie działają Om się być może wypowiedzą w konsultacjach
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- Mam obawy o te konsultacje, ja na pewno się wypowiem. Myślę, że Pani Przewodnicząca też w tych 

konsultacjach, jeżeli tu uchwalimy, bo nie ukrywam będę przeciw.

- Cieszy mnie to, co Pan Burmistrz mówi o ewentualnej reformie budżetu obywatelskiego, bo rozmawiamy

0 tym z mieszkańcami i niektórzy mówią jest 800 000, ale tak naprawdę 600, bo 200 to jest dotacja dla 

Staniszewskiego na piknik. Art Piknik jest bardzo cenną inicjatywą i jak można mieć pretensje do twórców tej 

inicjatywy, że wie, jak wygrywać budżety obywatelskie.

- W STO też wiemy, wzięliśmy raz udział. Z tym, że różnice można widzieć, tam idą pieniądze na honoraria, 

u nas na infrastrukturę zieleni. Tak to nazwę.

- Cieszy mnie, że Pan Burmistrz widzi potrzebę przebicia się z tymi małymi projektami, bo one właśnie są 

realizowane w takich 60 000 budżetach rad osiedli i cieszą może niecałe miasto, ale część mieszkańców tego 

osiedla.

- Uważam, że jedno drugiemu nie szkodzi. To, że budżet obywatelski będzie zmieniany, że będziemy 

dyskutować nad tym, jaką mu nadawać właściwą formę i kształt, to świetnie. Ale z radami bym się jeszcze 

wstrzymał, staram się je wspierać i w tej chwili nie ma innego pomysłu na tzw. jednostki pomocnicze. Są 

sołectwa na wsiach, ale rady osiedli są w miastach. Jesteśmy miastem, chuchajmy i dmuchajmy na to, co jest

1 rozwijajmy to. Jeżeli mieszkańcy nie będą tego chcieli, to trudno, ale wierzę, że chcą tego i że coraz więcej 

takich ludzi będzie, którym się będzie chciało chcieć. Dziękuję bardzo.

Marek Ogrodziński radny:

- Zlikwidowanie czegoś i powołanie nowego ciała jest zawsze kontrowersyjne.

- Sam pan radny w swoich słowach powiedział że ma nadzieję, że to się wszystko utrzyma. Więc tworząc 

społeczeństwo obywatelskie, dajmy ludziom szansę, żeby się wypowiedzieli. To jest jakby referendum. Często 

się mówi o tym, że referendum, że głos ludu będzie przemawiał za tym, jak to ma się tworzyć. W tle zawsze 

są pieniądze.

- Pytanie jest tego typu, czy lepiej niezwydatkujemy tych pieniędzy w budżecie obywatelskim? Oczywiście, one 

mogą być różnie zdywersyfikowane, bo aktywność poszczególnych mieszkańców jest różna. Natomiast dając 

ludziom kartę do konsultacji, kartę do głosowania dajemy im oręż do tego, żeby powiedzieli nam, czy te rady 

osiedla w ich mniemaniu są odpowiednim ciałem.

- My możemy mieć też inne spojrzenie. Patrzymy na to całościowo, łatwiej nam jest dać określoną pulę 

pieniędzy dla określonej grupy ludzi i żeby 1 osoba była za to odpowiedzialna i w cudzysłowie ją z tego 

rozliczać. Z drugiej strony, niektóre inicjatywy giną na poziomie rady osiedla, bo nie kiełkują, bo komuś tam 

sąsiadowi najbliższemu, taka propozycja się nie podoba. Dziękuję.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Dodam, że mój pogląd na rady osiedli wypowiedziałam. A co do obecnego głosowania, zagłosuję za 

przeprowadzeniem tych konsultacji, ale jestem za tym, żeby te rady utrzymać.

Wiesław Suchowiejko radny:

- Chciałem zapytać, czy jeżeli dojdzie do konsultacji, to jak będziemy je oceniać? W referendum lokalnym, 

gminnym są pewne parametry, które pozwalają uznać referendum za ważne i wiążące. Mamy tu konsultacje.
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Ile osób się wypowie? 50, 150, 350? Jeżeli 50 będzie za, a 100 przeciw? Czy to juz jest miarodajne dla nas? 

Owszem, możemy spróbować i zobaczyć, a potem to i tak pewnie, Panie Burmistrzu, taka jest procedura, ze 

to rada będzie oceniać, te konsultacje? Wiem, ze jest komisja, pan radny Hrynkiewicz, pani Joanna Gawrych 

i pan mecenas Podkowiak Państwo podadzą wyniki, ale me wiem, czy Państwo będą starali się sformułować 

jakąś ocenę Proszę o wyjaśnienie, co dalej po konsultacjach mamy robić jako radni?

Jacek Brynkiewicz Przewodniczący Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego:

- Moi Państwo, jak wcześniej zostało wspomniane Przeprowadzenie konsultacji, można głosować za, przeciw 

albo wstrzymał się Na podstawie tego zaopiniujemy i przedstawimy Państwu stanowisko To jest taki 

pierwszy krok w kierunku tego, a jaka będzie decyzja końcowa, to po głosowaniu, po konsultacjach okaże

- Dodam, ze rady osiedli funkcjonują juz spory kawałek czasu Czy spełniają one do końca swoje obowiązki? 

Zapewne ludzie chcą, ale się me garną To, co pan radny powiedział, do konsultacji bardzo marnie 

przystępują, chętnych do działania jest bardzo mało, do wyborów rad osiedli bardzo mało Ciągle ci sami 

męczą się albo lubią i za to chwała im, ze chcą Pole do popisu tez jest na budżetach obywatelskich Te osoby 

mogą wykazać się z inicjatywą i z propozycją Myślę, ze konsultacje dadzą nam obraz i możemy wtedy 

podyskutować Mieszkańcy mają szansę i mówię osobiście do wszystkich mieszkańców i do rad osiedli, 

Państwo macie teraz szansę w konsultacjach wykazać się, czy te rady osiedla są potrzebne, czy me, a to 

będzie dla nas wiążące i pomocne w podjęciu, myślę, trudnej decyzji Dziękuję

Czesław Podkowiak, mecenas:

- Proszę Państwa, kilka formalnych kwestii Po pierwsze, te konsultacje me są wiążące w żaden sposób Rolą 

zespołu, który jest wskazany w projekcie uchwały, jest wyłącznie techniczne zweryfikowanie, czy te ankiety są 

poprawnie złozone I na tym rola tego zespołu się kończy Nie będzie tam żadnej opinii, żadnej oceny, nawet 

jeżeli 2 osoby formalnie by wzięły udział, juz nawet 1, te konsultacje zostały przeprowadzone I na tym rola 

i cel tych konsultacji się kończy To Państwo później mając informacje od tego zespołu, ile osób wzięło i w jaki 

sposób zagłosowały, będziecie ponownie, tak jak przed chwilą dyskutować i wtedy wy podejmiecie, tez Pan 

Burmistrz powiedział, wyłącznie wy podejmiecie decyzję, czy te osiedla zostaną zniesione, czy me Ja tylko 

informacyjnie chciałbym podać, ze gdy przygotowywaliśmy projekt uchwały, Pan Burmistrz prosił, żebyśmy 

przygotowali, to w naszym regionie taka uchwała została przeprowadzona w Kołobrzegu i Rada Miasta 

Kołobrzegu podjęła uchwałę o zniesieniu rad osiedli Dziękuję

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta 13 głosami ..za11 przy 1 głosie „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” podieła

uchwałę

Nr LXVI/611/2023
w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta Szczecinek.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały
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Ad.19.
Uchwała w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści

Niemiec oraz późniejszej okupacji.

Jacek Brynkiewicz Przewodniczący Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję.

Joanna Pawłowicz Wiceprzewodnicząca Rady Miasta:

- Szanowna Rado, w związku z tym, że klub Razem dla Szczecinka złożył projekt uchwały, to pozwolę się 

wypowiedzieć na ten temat i uzasadnić.

- W naszej ocenie jest kilka argumentów, które przemawiają za tym, że taki projekt uchwały powinien być 

procedowany na sesji Rady Miasta. Po pierwsze, stoimy na stanowisku, że jest to nasz moralny obowiązek 

w stosunku do tych pokoleń Polaków, które walczyły o wolną Polskę, płacąc za to niejednokrotnie najwyższą 

cenę. Dziś żyjemy w wolnym kraju, możemy rozmawiać, możemy debatować, chciałabym, żeby to tak trwało 

nadal i to jest zasługa tych pokoleń, które walczyły o wolność. Nasz głos jako radnych popierających starania 

rządu o reparacje wojenne od Niemiec jest bardzo ważny. Dlaczego? Jest wsparciem, a jednocześnie 

argumentem do dążenia o zadośćuczynienie za krzywdy, jakie doznaliśmy ze strony Niemiec.

- Dziś prawda historyczna jest zakłamywana, przeinaczana i myślę, że to jest również ten moment, kiedy 

możemy powiedzieć po raz kolejny, kto był katem, a kto ofiarą.

- Wiele samorządów w Polsce już poparło starania rządu o reparacje wojenne od Niemiec. M.in. radni Gdańska 
z drobną poprawką, zawierającą odpowiedzialność Rosji za skutki II Wojny Światowej. Uchwałę podjęto 

jednogłośnie. Również radni Warszawy, Zakopanego, Bydgoszczy, Ostrołęki, Lublina, Sochaczewa. Wieluń 

jako pierwszy, Kluczewo, Bochnia, radni Tarnowa.

- Stoimy na stanowisku, że głos samorządowców jest bardzo ważnym wsparciem dla rządu, ponieważ rząd 

w tych działaniach powinien mieć mandat społeczny. A to my jesteśmy przedstawicielami mieszkańców 

w Radzie Miasta.

- Muszę Państwu powiedzieć, że po ostatniej komisji zrobiłam sondaż wśród młodych ludzi. Wzięłam grupę 

badawczą od 17 do 21 lat. Liczyła 256 osób. Zrobiłam ankietę, w której jedno z pytań dotyczyło, czy Polska 

powinna ubiegać się o reperacje wojenne od Niemiec za okres II Wojny Światowej.

- Muszę powiedzieć, że postawa młodzieży mnie bardzo zaskoczyła. Fajnie było, że można było z nimi na ten 

temat rozmawiać, dlatego, że w pewnym momencie zrobiła się burza mózgu. Ich wiedza historyczna mnie 

bardzo zbudowała. Ale jak wyglądały wyniki ankiety. Za czyli tak odpowiedziało prawie 92% badanych, nie 2% 

i nie mam zdania 6%. Dziękuję bardzo.
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Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Chciałabym powiedzieć podstawową sprawę, ze prowadzenie polityki zagranicznej me jest kompetencją Rady 

Miasta Szczecinek I to powinno podsumować nasz projekt ewentualnej uchwały

- Do powstania projektu tej uchwały doszło miesiąc przed wyborami, które były 15 października, pan 

wiceminister spraw zagranicznych pan Arkadiusz Mularczyk wysłał do rad miasta oczekiwania, ze taką 

uchwałę podejmą Ewidentnie miało to służyć tylko i wyłącznie kampanii wyborczej Później na Twitterze 

przed wyborami chwalił się, które miasta juz tę uchwałę podjęły

- Uważam, ze po pierwsze to me jest nasza kompetencja, a po drugie sprzeciwiam się trybowi, jak próbuje się 

tego typu sprawy wykorzystać w wyborach

Janusz Rautszko radny:

- Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado Sprawa tego, czy jest to kompetencja samorządu, czy me, me jest 

jednoznaczna, ponieważ samorządy wielu miast taką uchwałę intencyjną podjęły Więc jeżeli kwestia 

kompetencji, to chyba me jest to argument za tym, zęby głosować za lub przeciw tę uchwałę intencyjną 

procedujemy i niezależnie od tego, co rząd zrobił w tej sprawie i jak tę sprawę przeprowadził, każdy z nas 

zajmie swoje określone stanowisko Dziękuję

Wiesław Suchowiejko radny:

- Wspierając mojego przedmówcę, kolegę radnego Janusza Rautszko, chcę powiedzieć, ze me czuję, by 

zabierając głos w tej sprawie, ja czy koleżanki i koledzy radni prowadzili politykę zagraniczną

- Uważam, ze mamy prawo się wypowiedzieć Jest to kwestia pewnego moralnego obowiązku

- Myślę, ze mamy chyba w tej sprawie wszyscy to samo zdanie, ze ktoś w tej sprawie reperacji, 

zadośćuczynienia me zachował się do końca w porządku Jeżeli nasza uchwała będzie niezgodna z prawem, 

to wojewoda ją uchyli Dziękuję bardzo

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu iawnvm Rada Miasta 7 głosami „za” przy 10 głosach „przeciw” me podieła uchwały

w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści
Niemiec oraz późniejszej okupacji.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.20.
Uchwała w sprawie przyznania dotacn na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku

wpisanym do reiestru zabytków lub uietym w gminnei ewidencn zabytków, położonym na terenie miasta Szczecinek.

w związku z dofinansowaniem mwestycn z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków
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Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję.

Marek Ogrodziński radny:

- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Bardzo się cieszę, że ten projekt uchwały pojawił się na 

naszych obradach. Od pewnego czasu sam lobbowałem za tym, żeby z budżetu miasta pojawiły się środki na 

remont, wtedy lobbowałem, żeby były to drzwi wejściowe, natomiast w tej chwili pojawiły się duże środki na to, 

żeby można było wyremontować fantastycznie piękny budynek, jeden z najładniejszych budynków w naszym 

mieście.

- Jak Państwo wiecie od wielu lat społeczny komitet działający przy Państwowej Szkole Muzycznej robił wielkie 

starania, żeby pozyskać środki na odbudowę tego budynku. Pani dyrektor Agnieszka Orłowska czyniła wiele 

starań po to, żeby te środki finansowe spłynęły do szkoły. Bardzo się cieszę, że te pieniądze są i mam 

nadzieję, że wszyscy jak tu jesteśmy zagłosujemy za przyjęciem tej uchwały. Dziękuję bardzo.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę:

Nr LXVI/612/2023
w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku
wpisanym do rejestru zabytków lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, położonym na terenie miasta 

Szczecinek, w związku z dofinansowaniem inwestycji z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Radny Jerzy Rautszko opuścił posiedzenie Rady Miasta.

Stan obecnych radnych: 16 osób.

Ad.21.
Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na

terenie Miasta Szczecinek.

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu iawnvm Rada Miasta jednogłośnie 16 głosami „za" podieła uchwałę

Nr LXVI/613/2023

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na
terenie Miasta Szczecinek.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.22.
Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu lednohtego uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkuia mieszkańcy

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczona przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie

odpadami komunalnymi

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta lednogłośme 16 głosami „za1' podieła uchwałę

Nr LXVI/614/2023

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.23.
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia mieiscoweoo planu zagospodarowania przestrzennego ..S11-

Leśna11 w Szczecmku

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę:

Nr LXVI/615/2023

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „S11-Leśna”
w Szczecin ku.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Radny Janusz Rautszko wrócił na posiedzenie Rady Miasta.

Stan obecnych radnych: 17 osób.

Ad.24.
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

terenu ..Kilińskiego” w Szczecinku.

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

Marek Ogrodziński radny:
- Mam pytanie, w którym miejscu w tym planie zagospodarowania istnieje ta działka? Jest napisane działka 

ewidencyjna o numerze, w obrębie, a nie ma mapy poglądowej, ani też nie ma dokładnej lokalizacji tej działki. 

Bardzo proszę o odpowiedź.

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Proszę Dyrektora Pana Seweryna Leckiego o doprecyzowanie odpowiedzi.

Seweryn Lecki Dyrektor Wydziału Planowania:

- Witam serdecznie, nieruchomość jest położona przy ulicy Kościuszki przy wjeździe na drogę Głowackiego. 

Jest to zabudowana nieruchomość budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym. Po lewej stronie, jak się zjeżdża 

z Kościuszki w Głowackiego.
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Marek Ogrodziński radny:

- Czy to jest budynek dawnej firmy Kardigan, czy istniejącej Kardigan? Czy to jest budynek prywatny, który jest 

naprzeciwko Kardiganu, a właściciel to jest ta sama osoba, która prowadziła, czy prowadzi dalej firmę 

Kardigan?

Seweryn Lecki Dyrektor Wydziału Planowania:

- Jest to budynek mieszkalny jednorodzinny, me jest prowadzona tam działalność, jest to w jednostce 

planistycznej pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i jest to budynek w ewidencji budynków określony 

jako budynek mieszkalny jednorodzinny

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- Chciałabym podkreślić, ze to jest uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany, a me w sprawie 

juz zmiany

Marek Ogrodziński radny:

- Pytanie jest zasadnicze, jeżeli mamy przystąpić do zmian w planie zagospodarowania chciałbym, zęby było 

doprecyzowane miejsce, gdzie ta zmiana miałaby nastąpić, więc uważam, ze to jest sytuacja jasna, bo 

numery działek ewidencyjnych rozumiem, gdybym miał załączone mapę poglądową i w tym momencie 

wiedziałbym, gdzie ta działka, w którym miejscu ta działka jest Niestety w materiałach, które otrzymaliśmy, 

takiej mapy poglądowej me otrzymaliśmy W związku z tym proszę o doprecyzowanie, w którym miejscu to 

jest

Seweryn Lecki Dyrektor Wydziału Planowania:

- Informuję, ze me dotyczy to budynku, w którym mieściła się działalność związana z przedsiębiorstwem 

Kardigan

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu iawnvm Rada Miasta 16 głosami ..za” 11 głosie „przeciw” podieła uchwałę

Nr LXVI/616/2023
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

terenu „Kilińskiego” w Szczecinku.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.25.
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego miasta Szczecinek
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Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 17 głosami ..za" podjęła uchwałę:

Nr LXVI/617/2023
w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego miasta Szczecinek.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.26.
Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Armii Kraiowei-2" w Szczecinku.

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę:

Nr LXVI/618/2023
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Armii Krajowej-2” w Szczecinku.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.27.
Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „28 Lutego III” w Szczecinku.

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,
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w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu iawnvm Rada Miasta jednogłośnie 17 głosami „za” podieła uchwałę

Nr LXVI/619/2023
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „28 Lutego III” w Szczecin ku.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.28.
Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie mieiscowego planu zagospodarowania

przestrzennego ,.Pilska-3" w Szczecmku

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu iawnvm Rada Miasta jednogłośnie 17 głosami „za1' podieła uchwałę

Nr LXVI/620/2023
w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego „Pilska-3” w Szczecinku.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.29.
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Komunalnego Centrum Usług Wspólnych w Szczecinku

Krzysztof Zawada Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania
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W głosowaniu jawnym Rada Miasta 11 głosami „za11 przy 2 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się11 podjęła

uchwałę:

Nr LXVI/621/2023
w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Komunalnego Centrum Usług Wspólnych w Szczecinku.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.30.
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana P.S. na działania Komendanta Straży Miejskiej w Szczecinku.

Krzysztof Zawada Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania.

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 11 głosami „za” przy 6 głosach „wstrzymujących się" podjęła uchwałę:

Nr LXVI/622/2023
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana P.S. na działania Komendanta Straży Miejskiej w Szczecinku.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały.

Ad.31.
Uchwała w sprawie umorzenia postępowania skargowego w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Szczecinek.

Krzysztof Zawada Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji:

- omówił projekt uchwały,

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- otworzyła dyskusję,

Marek Ogrodziński radny:
- mam pytanie do wnioskodawców tej skargi, bo w przeciągu kilku dni ta skarga została wstrzymana, zarzuty są 

na niedopełnienie ustawowego obowiązku przez Burmistrza Daniela Raka noszącego znamiona dyskryminacji 

i nierównego traktowania radnych.

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

str. 36



- Panie Radny me rozmawiamy o skardze, która wpłynęła, ponieważ ani ja, ani komisja me ma możliwości 

wycofania tej skargi Rozmawiamy o jej umorzeniu

Czesław Podkowiak, mecenas:

- Proszę Państwa, możecie rozmawiać o tym co powiedziała przed chwilą Pani Przewodnicząca Pytanie, które, 

chciałby Pan Radny uzyskać, to poza sesją, me ma możliwości dyskutowania, dlaczego nastąpiła zmiana, 

taka wola była skarżących Dziękuję

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Chciałem dodać, ze radni kwestionowali tego, ze coś me zostało opublikowane w BIP-ie, Uznałem, ze jeżeli 

taka jest wola radnych, to po prostu to powinno się znaleźć w BIP-ie Zdania były podzielone, taka decyzja 

zapadła, radni wówczas wycofali swoją skargę Dziękuję

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- w związku z brakiem uwag przystąpiła do głosowania

W głosowaniu lawnym Rada Miasta lednogłośme 17 głosami ..za" podieła uchwałę

Nr LXVI/623/2023
w sprawie umorzenia postępowania skargowego w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Szczecinek.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały

Ad.32.
Informacia dotycząca wyznaczenia podmiotów zobowiązanych do przyiecia skazanych w celu wykonywania prac

społecznych w 2024 r

Do wiadomości radnym Uwag me zgłoszono

Ad.33.
Informacia dotycząca wyznaczenia podmiotów zobowiązanych do przyiecia osób nieletnich w celu wykonywania prac

społecznych w 2024 r

Do wiadomości radnym Uwag me zgłoszono

Ad.34.
Informacia Przewodmczacei Rady Miasta

Uwag me zgłoszono

Ad.35.
Informacie Przewodniczących Komisu o działalności Komisu me obietei tematyka sesn

Uwag me zgłoszono
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Ad.36.
Informacja z działalności Burmistrza Miasta.

Uwag nie zgłoszono.

Ad.37.
Pytania radnych w sprawach bieżących kierowane do Burmistrza.

Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienie Samorządowe:

- Panie Burmistrzu, dochodzą do mnie sygnały i chcę zapytać, czy to prawda. Porozumienie Samorządowe od 

wielu lat organizuje turnieje i bale charytatywne na rzecz chorych dzieci w naszym mieście, został złożony 

wniosek o użyczenie sali, otrzymaliśmy odmowę Pana Burmistrza, jeśli chodzi o użyczenie sali, to szanuje, to 

jest Pana decyzja. Chcę nadmienić, że w tych wydarzeniach uczestniczyli czy to radni, czy to 

parlamentarzyści, wszystkich opcji politycznych i to jest ponad podziałami politycznymi, bo tutaj działamy 

przez kilkanaście lat, 11 turniej teraz będzie.

- Natomiast został też złożony ustny wniosek o komercyjny wynajem sali. Chcemy za tą salę zapłacić jako 

Porozumienie Samorządowe i doszła do mnie informacja, że również taką odmowę od Pana Burmistrza 

otrzymaliśmy i chciałam zapytać, czy to prawda.

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Tak jak Pani powiedziała, to jest 11 turniej, 10 lat z rzędu w miarę możliwości sala była użyczana nieodpłatnie 

na rzecz Porozumienia Samorządowego, w tym roku są prace związane z konserwacjami. Wyczerpującą 

odpowiedź udzieliliśmy stowarzyszeniu. Chodzi o sprawy z konserwacją wentylacji i jeszcze inne.

- Pismo, które Dyrektor Bibik przekazał mi, jako załącznik przekazałem do odpowiedzi do stowarzyszenia.

- W Szczecinku nie mamy tylko jednej sali, jest sala przy KEN-ie, też można skorzystać z tej sali, która jest salą 

chyba najnowocześniejszą. Dziękuję.

Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienie Samorządowe:

- Ja pytam pod kątem komercyjnego wynajmu, bo przecież brakuje nam środków finansowych i my za tą salę 

zapłacimy jako Porozumienie Samorządowe.

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Gdyby ta sala nie miała prac konserwatorskich, byłoby korzystne, żeby wynająć ją komercyjnie ale są 

prowadzone prace i są umówieni pracownicy.

- Jeżeli chodzi o przychody, to chciałem Pani się zapytać. Na wyświetlonym zdjęciu jest Pani wizerunek, 

Państwo unikacie opłat za zajęcie pasa drogowego. Jeden dzień zajęcia pasa drogowego na billboardzie 

w pasie drogowym to jest 12,75 zł, rocznie to jest 4600 zł. Dbając o przychody, wystąpię do Pani 

z postępowaniem, żeby Pani to uregulowała. Należność za pięć lat wstecz za bezumowne korzystanie z pasa 

drogowego, proszę Pani to jest 23 000 zł, także ja zadbam proszę Panią o przychody.
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Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienie Samorządowe:

- Po pierwsze, me rozumiem jakie 5 lat, po drugie me ja ten billboard stawiałam Panie Burmistrzu i me ja go 

wykonywałam

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Chyba me trzeba nikogo przekonywać, kto jest na tym zdjęciu Zajęcie pasa drogowego, na to są stosowne 

przepisy, a to jest bezpodstawne Dziękuję

Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienie Samorządowe:

- To, ze jestem na tym zdjęciu me oznacza, ze ja ten billboard wykonałam i ja jestem właścicielem tego 

billboardu

- Jeszcze raz pytam, o jakich pięciu latach mówimy?

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Kary, które są naliczane za bezumowne korzystanie, mówią o tym, ze osoba, która w taki sposób zamieszcza 

swoją reklamę, można jej naliczyć opłaty za pięć lat do tyłu, więc Pani przedstawiłem kwotę, ze w ciągu 

jednego roku to jest proszę Panią 4653 zł, jeżeli Pani to przemnoży razy 5, to otrzyma kwotę 23 268 zł i 75 gr 

i powinna Pani to zapłacić za zajęcie pasa drogowego, a me unikać takich myków, ze Pani me wie, to me Pani 

postawiła, ja tego tez me stawiałem tak, ale przepisy są jasne Zajęła Pani pas drogowy? Zajęła Dziękuję

Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienie Samorządowe:

- Powtarzam, me stawiałam żadnego billboardu, me zajmowałam pasa drogowego, jest to Porozumienie 

Samorządowe, to me jest mój prywatny billboard, ale oczywiście ja się ustosunkuję do wezwania Pana 

Burmistrza

Daniel Rak Burmistrz Miasta:

- Skoro Pani wizerunek został bez Pani zgody zamieszczony, to mech Pani rości później do Porozumienia 

Samorządowego, mech się Pani z nami rozliczy jako z miastem, a później rozmawia z Porozumieniem 

Samorządowym, zęby Pani te pieniądze oddali Dziękuję

Ad.38.
Wnioski i oświadczenia radnych

Ad.38.
Zakończenie sesn

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta:

- stwierdziła wyczerpanie porządku obrad,

- poinformowała, ze kolejny termin sesji uzależniony jest od otrzymania opinii RIO dot budżetu, 

prawdopodobny termin to 21 grudnia,
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zakończyła LXVI sesję Rady Miasta.

Zakończenie Sesji Rady Miasta Szczecinek: godz.: 11:45.

Na tym protokół zakończono.

Protokół sporządziła: Przewodnicząca Rady Miasta

Katarzyna Dudź


